

Appendix
(U.)
4th March

two instances only, in the Township of Stanstead, are of £11 5 Sterling. The general rate of Salary is £18 Sterling per annum. It is needless to remark that this salary is not intended to constitute the Master's sole support, but merely to operate as an aid and encouragement to the exertions and contributions of the Inhabitants themselves.

54. Q. Are Warrants issued in favor of each Schoolmaster, or are any issued in the name of other persons?

A. Warrants are issued in favor of each Schoolmaster, respectively.

55. Q. Are all the Schoolmasters to whom Salaries are allowed appointed under the Act of the 41st. Geo. III. Cap 17, and under the direction of the Royal Institution? If there are any that are not so, could you name them, and the amount of their Salaries respectively?

A. I believe all the Schoolmasters were appointed under the Act of the 41st. Geo. III, Cap. 17, with the exception perhaps of the Schoolmaster at Quebec. I am inclined to think a Salary of £100 Sterling per annum, was granted to this Schoolmaster previous to the passing of the Act. All the Schoolmasters however are at present under the directions of the Royal Institution.

56. Q. Do you know if there are any of the Schoolmasters receiving Salaries who are not resident or not actually keeping School at the place for which they are stated to be Schoolmasters? Is there any check to prevent the possibility of such an abuse?

A. There is no School Master receiving a Salary who is not actually keeping School at the place where he is stated to be such School Master; the contrary is impossible, as a Report is required in every instance, previous to the issuing of the respective Warrants, from visitors appointed by the Board to superintend the School upon the spot. When the Board of the Royal Institution first entered upon their duties, they found that several persons were receiving Salaries as School Masters who in fact kept no School at all; their attention was immediately directed to so flagrant an abuse, and after due enquiry they were all dismissed. The Secretary to the Royal Institution made some observations as to the misrepresentation which had been circulated against the Institution, owing to this measure: He also added, that—contrary to what is stated by the Gentlemen of the Seminary of Quebec, in their answers to the second Question put by the Committee of the Assembly appointed during its last Session, to enquire into the present state of Education in this Province,—the Roman Catholic Clergy in every instance were requested to superintend the Schools in their respective Parishes, and that so far from the Inhabitants themselves having no voice in the nomination of their School Masters, it is the invariable rule of the Board to consult their wishes, and solicit their recommendation, before any appointment can take place.

FRIDAY, 25th February 1825.

Present: Messieurs Cuvillier, Neilson, Taschereau, Viger and Bourdages.

George Henderson, Keeper of the Quebec Gaol, appeared, and was examined as follows:

1. Q. Of what description are the Perquisites of your Office and what may be their annual average amount?

A. The Perquisites consist of Fees upon the discharge of each Prisoner from the Gaol, amounting to five shillings. There are also the following: for Copy of a commitment, one shilling; for the Return to a Writ of Habeas Corpus, five shillings; and attendance with the Prisoner on the Return of the Writ, two shillings and sixpence. Owing to the inability of the persons who are discharged, and the seldom occurrence of Writs of Habeas Corpus, the annual average amount of all these may be estimated at between thirty and forty pounds.

2. Q. Under what authority are those fees established and exacted?

A. When I entered into Office, I found that by the usual custom these charges were exacted; and I was further confirmed in that respect by having recourse to an Ordinance of the Governor and Council.

3. Q. What is the actual number of Turnkeys employed in the Gaol at Quebec? what are their names, and do they receive any fees?

A. There is one Turnkey only, named Robert Kidd, assisted by myself—he receives no fees.

4. Q. Does the Physician attending the Gaol at Quebec also attend the Prisoners in the apartments allotted as a House of Correction?

A. Yes.

5. Q. What is the regular allowance of food to the Criminals confined in the Gaol and House of Correction at Quebec?

A. One pound and a half of bread per day, unless when the Physician, in cases of sickness, orders extra Medical comforts, which generally consist of gruel, soups, &c.

GEORGE VANFELSON, Esquire, Advocate General, appeared, and was examined as follows:

1. Q. You are Advocate General of the Province?

A. Yes.

2. Q. What are the duties attached to your Office?

A. There are no particular duties attached to the situation. I am from time to time called upon for opinions conjointly with the Attorney and Solicitor General, and sometimes alone. In the absence of the Attorney General and Solicitor General from the District, I am the Law Officer of the Crown called upon to attend the interests of the Crown in Law matters. I have also frequently been employed as Counsel for the Crown in Civil matters.

3. Q. Are you called upon for legal opinions by Officers of Government without a Special reference from the Executive Council?

A. Never; but generally under a reference from the Civil Secretary's Office.

Appendice
(U.)
4e. Mars.

bas, dans deux cas seulement, dans le township de Stanstead, sont de £11 5 0 sterling. Le taux général des appointemens est de £18 sterling par année. Il est inutile d'observer que ces appointemens ne sont pas donnés comme devant être le seul support des Maîtres, mais seulement comme une aide et un encouragement en addition aux contributions des habitans eux-mêmes.

54. Q. Les Warrants sont-ils expédiés en faveur de chaque Maître d'Ecole, ou en est-il expédié au nom d'autres personnes?

R. Les Warrants sont expédiés en faveur de chaque Maître d'Ecole respectivement.

55. Q. Les Maîtres d'Ecole à qui il est accordé des appointemens sont-ils tous nommés en vertu de l'Acte de la 41e George III, chapitre 17, et sous la direction de l'Institution Royale? S'il y en a qui ne le sont pas, pourriez-vous les nommer, et dire le montant de leurs appointemens respectifs?

R. Je crois que tous les Maîtres d'Ecole ont été nommés en vertu de l'Acte de la 41e George III, chapitre 17, à l'exception peut-être du Maître d'Ecole à Québec. Je suis porté à croire que les appointemens de £100 sterling par année ont été accordés à ce Maître d'Ecole avant la passation de l'Acte. Tous les Maîtres néanmoins sont à présent sous la direction de l'Institution Royale.

56. Q. Savez-vous s'il y a des Maîtres d'Ecole qui reçoivent les appointemens et qui ne résident point ou ne tiennent point réellement l'Ecole aux endroits où il est dit qu'ils sont Maîtres d'Ecole? Y a-t-il quelque contrôle pour empêcher la possibilité d'un pareil abus?

R. Il n'y a point de Maître d'Ecole qui reçoit des appointemens qui ne tiennent réellement l'Ecole à l'endroit où il est Maître d'Ecole. Le contraire est impossible, vu que dans tous les cas, avant d'expédier les Warrants respectifs, on exige un rapport des visiteurs nommés par l'Institution pour surveiller l'Ecole. Lorsque l'Institution a commencé à entrer en fonctions, elle a trouvé que plusieurs personnes recevoient des appointemens comme Maîtres d'Ecole, qui dans le fait ne faisoient point du tout l'Ecole. Elle a immédiatement porté son attention sur un aussi grand abus, et après s'être dûment enquis, elle les a tous congédiés. Le Secrétaire de l'Institution Royale a fait quelques observations sur le faux rapport qui avoit été mis en circulation contre l'Institution au sujet de cette mesure. Il a ajouté, en réfutation de ce qui a été dit par les Messieurs du Séminaire de Québec dans leur réponse à la deuxième question mise par le Comité de l'Assemblée nommée durant sa dernière session pour enquirir de l'état actuel de l'éducation en cette Province, que dans tous les cas les Membres du Clergé catholique romain ont été priés de surveiller les Ecoles dans leurs paroisses respectives, et que bien loin que les habitans eux-mêmes n'avoient point de voix dans la nomination de leurs Maîtres d'Ecole, la règle invariable de l'Institution a été de consulter leurs desirs, et de solliciter leur recommandation avant qu'aucune nomination ait lieu.

VENDREDI, 25 Février 1825.

Présens, Messieurs Cuvillier, Neilson, Viger, Bourdages et Taschereau.

George Henderson, Geolier de Québec, a comparu et a été examiné comme suit:

1. Q. De quelle description sont les émolumens de votre office, et quel peut en être le montant annuel, l'un dans l'autre?

R. Les émolumens consistent en honoraires sur l'élargissement de chaque prisonnier, qui sont de cinq schelings. Il y a aussi les suivans: pour la copie d'un décret d'emprisonnement, un scheling; pour le retour d'un Writ d'Habeas Corpus, cinq schelings, et pour accompagner le prisonnier sur le retour du Writ, deux schelings et demi. Vu le peu de personnes élargies en état de payer, et la rareté des Writs d'Habeas Corpus, le montant annuel de tous ces honoraires peut être estimé, l'un dans l'autre, à environ trente à quarante livres.

2. Q. En vertu de quelle autorité ces honoraires sont-ils établis et exigés?

R. Lorsque je suis entré en office, j'ai trouvé que c'étoit la coutume d'exiger ces honoraires, et je m'y suis trouvé autorisé de plus en ayant recours à une ordonnance du Gouverneur et du Conseil.

3. Q. Quel est le nombre actuel de guichetiers employés dans la prison de Québec; quels sont leurs noms, et reçoivent-ils aucuns honoraires?

R. Il n'y a qu'un guichetier qui se nomme Robert Kidd; c'est moi qui l'assiste; il ne reçoit aucun honoraire.

4. Q. Le médecin de la prison à Québec soigne-t-il aussi les prisonniers dans les appartemens employés comme maison de correction?

R. Oui.

5. Q. Quelle est l'alloquence régulière de nourriture des criminels renfermés dans la prison et dans la maison de correction à Québec?

R. Une livre et demie de pain par jour, à moins que le médecin, dans des cas de maladie, n'ordonne quelques douceurs de plus, qui consistent généralement en gruau, soupe, &c.

George Vanfelson, écuyer, avocat-général, a comparu, et a été examiné comme suit:

1. Q. Vous êtes avocat-général de la Province?

R. Oui.

2. Q. Quels sont les devoirs attachés à votre office?

R. Il n'y a aucun devoir particulier attaché à la situation. Je suis requis de tems à autre de donner mon opinion conjointement avec le procureur et le solliciteur-général, et quelquefois seul. En l'absence du procureur et du solliciteur-général du district, je suis l'officier en loi de la couronne chargé de veiller aux intérêts de la couronne dans les affaires de loi. J'ai aussi été employé fréquemment comme conseil pour la couronne en matières civiles.

3. Q. Etes-vous souvent requis de donner des opinions légales par des officiers du gouvernement sans une référence spéciale du Conseil Exécutif?

R. Jamais; mais généralement en vertu d'une référence du bureau du secrétaire civil.